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Referat møde i Arbejdsgruppen 10. april 2025 

1. Godkendelse af dagsorden 

Under Godkendelse af dagsordenen diskuterede Arbejdsgruppen tre emner: 

i) Processen omkring ”Brugergruppens Årsberetning 2024”: 
- Arbejdsgruppen udtrykte ønsker om en anden proces næste år 

o Beretningen skal have større fokus på Brugergruppens arbejde 
i det forgangne år 

o Der er ønske om større involvering i tilblivelsesprocessen 
o Beretningen skal ud i god tid før arbejdsgruppemødet 
o Forvaltningen skal undgå et langt forord, så ikke der kommer 

for mange gentagelser i teksten 
o Arbejdsgruppen ønsker ikke selv at deltage i skriveprocessen 

ii) Sikringsrum 
- Der blev spurgt til status for oversigt over sikringsrum i Albertslund 

Kommune 
- Forvaltningen undersøger status 
- Status for sikringsrum kan evt. være et orienteringspunkt på et 

kommende Brugergruppemødet 
iii) HOFOR 
- Povl Markussen fortalte at HOFOR barsler med udgivelse af en 

”Hvidbog om drikkevand” primo maj. Drikkevandsforsyningen er på flere 
områder udfordret: 

o Frem mod 2040: HOFOR kan ikke garantere rent drikkevand 
▪ Der er et større vandforbrug 
▪ Økonomi – indtægtsrammereguleringen giver ikke 

mulighed for at afholde nødvendige investeringer i 
vandledninger m.m. i Albertslund 

▪ Forurening begrænser vandressourcerne 
o Drikkevand er kun en lille del af ”den grønne trepart” 

▪ Drikkevand udgør et vigtigt diskussionsemne lige nu 
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o Kan vi i Albertslund bruge Hvidbogen til at være mere offensiv 
på området?  
▪ Eventuelt afholdelse af offentlig møde om 

udfordringerne? 

2. HOFOR & Albertslundaftalerne 

Forvaltningen og HOFOR bør i forberedelsen til Brugergruppemødet tage 
udgangspunkt i de spørgsmål som Brugergruppen stillede på mødet 12. 
september 2024, hvor HOFOR præsenterede planerne. 

Nogle af de spørgsmål og kommentarer Arbejdsgruppen rejste var: 

- Hvad er vedligeholdelsesstanden af de ledninger HOFOR vil overdrage 
til ejerne? Får vi garanti for, at det vi overtager er ok? 

- Vil der forud for overdragelse ske TV-inspektion af ledningerne? 
- HOFOR har haft ansvaret for ledningerne i den periode, hvor der ikke 

har været behov for at renovere. Nu overtager vi noget der er udtjent og 
trænger til at blive skiftet… 

- Povl Markussen kommenterede, at der ingen penge er i selskabet 
(HOFOR). Vi/Borgerne i Albertslund kommer til selv at betale på den 
ene eller den anden måde. 

o Arbejdsgruppen gjorde opmærksom på, at den økonomiske 
situation gør det endnu vigtigere, at få forventningsafstemt 
mulighederne på Brugergruppemødet. 

- HOFOR bør kunne fremvise et kortmateriale, der tydeligt viser hvem 
der er ansvarlige for hvad? Desuden bør HOFOR kunne vise tilstanden 
for ledningerne i kortmaterialet. 

- HOFOR bør kunne komme med et eksempel på afklaring af 
ledningernes stand. 

- HOFOR bør kunne komme med eksempler på udgifter ved 
vedligeholdelsestiltag for ledningerne. 

3. Brugergruppens fremtid  

Catarina lagde ud med at fortælle, at overskriften på Brugergruppemødet 
ændres til ”Orientering om status af analyse om Brugergruppens fremtid”. 

Forvaltningen har udsendt spørgeskemaer – og Forvaltningen udsender en 
reminder til modtagerne før udløb af tidsfrist.  

På Brugergruppemødet 27. februar blev der lagt op til et ”Oplysningsmøde” om 
Analysen af Brugergruppens fremtid. Der indkaldes til en times møde forud for 
selve Brugergruppemødet for de interesserede. 

Forvaltningen havde foreslået interview af nogle Brugergruppemedlemmer, men 
ingen har meldt sig. Pia meldte sig på mødet. 

Forvaltningen vil til Grøn Dag (den 26. april) medbringe nogle 
minispørgeskemaer om Brugergruppen. Det overvejes også at lave en seance i 
centret. 

Analysen er på MBU slut maj – og behandles af Kommunalbestyrelsen i juni. 

Arbejdsgruppen spurgte om der vil blive afholdt en høringsproces? 
Forvaltningen blev påmindet om, at det vil være en god idé i tilfælde af 
eventuelle radikale ændringer af Brugergruppen. 

Indstilling: Sager til beslutning i Brugergruppen: 

4. Ingen 
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Orientering: Mødesager til politisk behandling:  

5. Orientering om fastlæggelse af producentgebyr 2025 for 
emballageaffald (MBU 29/4) 

Catarina orienterede kort om, at producenter har nu ansvar for emballage – 
punktet rykkes til Orientering fra Forvaltningen. 

Orienteringspunkter: 

6. Tidsplan for budget 2026 

7. Opfølgning på Forsyningens handleplaner (affald, belysning og 
fjernvarme) 

• Forsyningen arbejder på en status for de forskellige målsætninger 
og handleplaner med henblik på senere at kunne forelægge 
Brugergruppen bud på nye målsætninger. 

o Arbejdsgruppen gjorde opmærksom, at der tidligere i 
forbindelse udarbejdelse af ny affaldsplan havde været 
nedsat en ad hoc-arbejdsgruppe fra Brugergruppen. 
Arbejdsgruppen anbefalede, at forvaltningen benyttede sig 
af en ad-hoc arbejdsgruppe på samme måde i forbindelse 
med den kommende revision. 

8. Evaluering af Grøn Dag (26. april 2025) 

9. Orientering fra Klimaforum v/Birthe og Povl 

10. Orientering fra formanden  

11. Orientering fra forvaltningen 

a. Beslutning om deltagelse i fjernvarmeprojekt RACE 2.0 (MBU 
29/4) 

• Projektet omhandler optimering af pumper osv. på tværs af 
producenter 

• Projektet er ikke bevilget endnu 

b. Godkendelse af nye vedtægter for VEKS I/S (MBU 29/4) 

12. Eventuelt 

Catarina spurgte til om overskrifterne i dagsorden kunne fjernes? Det blev 
godkendt. 

Karsten Wennerberg orienterede om, at der afholdes Sundhedsdag lørdag den  
24. maj. 

Forvaltningen blev opfordret til at sætte tid på punkterne, hvis vi skal komme 
helt igennem dagsorden på næste Brugergruppemøde. Der er særligt behov for 
at prioritere tid til drøftelserne med HOFOR om stikledninger og punktet om 
analysen af Brugergruppen.  

Arbejdsgruppen gjorde ligeledes Forvaltningen opmærksom på revisionen af 
Klimaplanen. Brugergruppen kan ikke nå at blive præsenteret for planen med 
mindre Brugergruppemødet den 2. oktober fremrykkes. Arbejdsgruppen var 
enige om at fremrykke mødet til ultimo august/primo september – også selvom 
færdiggørelsen af taksterne bliver udfordret derved. 
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